

Title (en)

Fuel injection pump for internal combustion engines.

Title (de)

Kraftstoffeinspritzpumpe für Einspritzbrennkraftmaschinen.

Title (fr)

Pompe d'injection de combustible pour moteurs à combustion interne.

Publication

EP 0410149 A1 19910130 (DE)

Application

EP 90112099 A 19900626

Priority

DE 3925056 A 19890728

Abstract (en)

In the case of a fuel injection pump for internal combustion engines in which a valve arrangement (6) is provided between the working chamber (2) of the pump piston (3) and the injection line (17), which arrangement contains a spring-loaded non-return valve (23) opening in the feed direction and a spring-loaded valve (10) permitting a return flow of fuel from the injection line (17) to the working chamber (2), the valve permitting a return flow is formed by a piston slide (10) carried in a cylinder bore (9) of the valve disc (7) of the valve (23) opening in the feed direction. The piston slide (10) has radial bores (11) which connect openly with the injection line (17) and are slid over by a control edge (13) of the cylinder bore (9) after a predetermined stroke (22) of the piston slide (10). In this way constant volume relief first occurs followed by constant pressure relief of the injection line (17). The valve arrangement (6) is assembled into a separate, pre-adjustable unit, which can be installed between the section (1) containing the working chamber (2) and the valve cap section (4) of the injection pump. <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einer Kraftstoffeinspritzpumpe für Einspritzbrennkraftmaschinen, bei welcher zwischen dem Arbeitsraum (2) des Pumpenkolbens (3) und der Einspritzleitung (17) eine Ventilanordnung (6) vorgesehen ist, welche ein in Förderrichtung öffnendes federbelastetes Rückschlagventil (23) und ein eine Rückströmung von Kraftstoff aus der Einspritzleitung (17) zum Arbeitsraum (2) gestattendes federbelastetes Ventil (10) beinhaltet, ist das eine Rückströmung gestattende Ventil von einem in einer Zylinderbohrung (9) des Ventiltellers (7) des in Förderrichtung öffnenden Ventils (23) geführten Kolbenschieber (10) gebildet. Der Kolbenschieber (10) weist radiale Bohrungen (11) auf, die mit der Einspritzleitung (17) in offener Verbindung stehen und von einer Steuerkante (13) der Zylinderbohrung (9) nach einem vorbestimmten Hub (22) des Kolbenschiebers (10) überschliffen werden. Auf diese Weise erfolgt zuerst eine Gleichraumlastung und dann eine Gleichdruckentlastung der Einspritzleitung (17). Die Ventilanordnung (6) ist zu einer selbständigen, vorjustierbaren Baueinheit zusammengefaßt, welche zwischen dem den Arbeitsraum (2) enthaltenden Teil (1) und dem Ventilverschraubungsteil (4) der Einspritzpumpe einbaubar ist.

IPC 1-7

F02M 59/46

IPC 8 full level

F02M 59/46 (2006.01); **F02M 63/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

F02M 59/462 (2013.01); **F02M 2200/30** (2013.01)

Citation (search report)

- [XP] EP 0325858 A2 19890802 - LUCAS IND PLC [GB]
- [AD] DE 2439374 A1 19750227 - CATERPILLAR TRACTOR CO

Cited by

CN103470417A; EP0709569A1; US5669356A; GB2273134A; GB2273134B

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0410149 A1 19910130; DE 3925056 A1 19910131; JP H0364664 A 19910320

DOCDB simple family (application)

EP 90112099 A 19900626; DE 3925056 A 19890728; JP 19806390 A 19900727